

# Talking Union Basic (English) ZOOM

---

This course will be offered in English

Please note that this training is open to all union members. You do not need to hold a union office to attend.

The TUB is the “cornerstone” of our PSAC Education Program and a prerequisite for most of our other courses. This course will introduce you to the PSAC, its structure, how to become involved and the fundamentals of trade union action. Emphasis is put on members’ rights in the workplace and in the union; on understanding and using the collective agreement and on union mechanisms to obtain and protect rights.

This course will be delivered via ZOOM over three (3) separate days during the following times:

Friday, October 22<sup>nd</sup> – 1:00PM until 5:00PM

Saturday, October 23<sup>rd</sup> – 9:00AM until 5:00PM

Sunday, October 24<sup>th</sup> – 9:00AM until 5:00PM

What is covered:

- Members who attend a virtual course which is at least 3 hours in length, whether during the week or on a weekend, will receive a \$25 per diem for every full 3 hours they attend the course. Members must complete the full course before the per diem is approved.
- Loss of salary (where applicable) will be reimbursed. Members who work weekends or evenings **must provide a shift schedule**.
- Family care will be reimbursed as per the PSAC policy on family care.

**Deadline to register is October 13<sup>th</sup>,2021 at 4:30 pm**

Members will be informed of their acceptance by October 15th, 2021

**HOW TO REGISTER FOR THIS COURSE?**

Online applications can be found [here](#)



## ABC du Syndicat (anglais) ZOOM virtuel

Ce cours sera offert en anglais.

**Veillez noter que cette formation est offerte à tous les membres du syndicat. Il n'est pas nécessaire d'occuper une charge syndicale pour y prendre part.**

**L'ABC du syndicat** est la pierre angulaire du programme d'éducation de l'AFPC. Il constitue un préalable aux cours avancés et sert d'introduction au syndicat, à sa structure, à la vie syndicale et aux principes fondamentaux de l'action syndicale. Le cours met l'accent sur les droits des membres dans le milieu de travail et dans le syndicat. Il vise à faire comprendre la convention collective et comment en faire appliquer les dispositions; il explique les mécanismes syndicaux à employer pour obtenir et protéger des droits.

Ce cours sera offert via ZOOM sur trois (3) jours distincts aux heures suivantes :

Vendredi 22 octobre - 13h00 à 17h00

Samedi 23 octobre - 9 h 00 à 17 h 00

Dimanche 24 octobre - 9h00 à 17h00

Ce qui sera couvert :

- Les membres qui suivent un cours en ligne qui dure plus de trois heures, pendant la semaine ou la fin de semaine, recevront une indemnité quotidienne de 25\$ pour chaque bloc de trois heures. Les membres doivent terminer le cours au complet pour toucher l'indemnité.
- Perte de salaire (s'il y a lieu) sera remboursée. Les membres travaillant les soirs et/ou les fins de semaine devront **soumettre une copie de leur horaire**
- Les frais de garde familiale seront remboursés selon la politique de l'AFPC sur la garde familiale.

**Date limite pour s'inscrire est le 13 octobre, 2021 à 16h30**

Les membres qui seront choisis pour participer à ce cours en seront avisés par courriel au plus tard le 15 octobre, 2021.

**COMMENT S'INSCRIRE?** Vous trouverez l'applications en ligne [ici](#)

